

## မလေးရှားမှ ဘုရားလှပွဲ

၂၀၁၀၊ ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်

အခုတစ်လောမှာ စိတ်မကောင်း ဖြစ်စရာ အကြောင်းတစ်ခုကို ကြားရပါတယ်။ အကြောင်းကတော့ မလေးရှားနိုင်ငံက ဘုရားလှပွဲ လို့ ပြောရမှာ ဖြစ်တယ်။ မလေးနိုင်ငံသားချင်း- စကားလုံး မှုပိုင် ဆွဲထားလိုတဲ့ ကိစ္စကြောင့် ဖြစ်တယ်။

မလေးနိုင်ငံသား အစ္စလာမ်များက ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်ရာ ဘုရားကို အာရိဗီဝေါဟာရ အတိုင်း **အလ္လာဟ်**လို့ သုံးစွဲပြောဆိုတယ်။ မလေး ခရစ်ယာန်များကတော့ အစဉ်အလာအားဖြင့် **ဂျေဇိ** လို့ ပြောဆိုခဲ့တယ်။ အခုနောက်ပိုင်းမှာ မလေးခရစ်ယာန်တွေက **ဂျေဇိ** နေရာမှာ အလ္လာဟ်လို့ သုံးစွဲလို့ ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ ပြဿနာပါ။ ဒီပြဿနာက လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်က စခဲ့ပြီး- မလေးနိုင်ငံ တရားရုံးမှာလည်း ဒီပြဿနာဟာ တက်ခဲ့ပါပြီ။ နိုင်ငံတော် တရားရုံးကတော့ မည်သူမဆို ဘာသာရေး မှုပိုင်စကားလုံးရယ်လို့ မရှိစေရဘူးလို့ ခက်ခက်ခဲခဲ ဥပဒေ ပြုပေးခဲ့ ရပါတယ်။

တစ်ကယ်တော့ ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာ၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာတို့ဟာ မလေးရဲ့ ဇာတိ ဘာသာတရားတွေ မဟုတ် ဘူး။ ဒါကြောင့် ကိုးကွယ် ဆည်းကပ်ရာ ဘုရား ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရကို ခေါ်ဝေါ်သုံးစွဲခြင်းမှာ သူတို့အား သာသနာပြုခဲ့သူတွေက အမွေပေး ခဲ့တဲ့ စကားလုံး အတိုင်းသာ ခေါ်ဝေါ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

### **မလေးမှ အစ္စလာမ်နှင့် ခရစ်ယာန်**

အစ္စလာမ် ဘာသာတရားက ဆရီဝီဂျာယံ မင်းဆက်လက်ထက်က အေဒီ ၁၃ ရာစုမှာ၊ မလက်ကာ ရေလက်ကြားကို ရောက်လာခဲ့တယ်။ အစ္စလာမ် သာသနာပြုတွေက ဘုရား ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရကို အာရိဗီ ဘာသာစကားအတိုင်း **အလ္လာဟ်** လို့ ခေါ်ဝေါ်ခဲ့တယ်။ အေဒီ ၁၈ ၁၉ ရာစုလောက်မှာ အနောက်နိုင်ငံသားတွေ အာရှကို ကိုလိုနီပြုပြီး အာရှတိုက်ဆီသို့ ခရစ်ယာန်သာသနာပြု မက်ရှင်းတွေ ရောက်လာ ပြီး- မလေးနိုင်ငံ၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့မှာလည်း တိုင်းရင်းသားတွေထဲက ခရစ်ယာန် ဖြစ်လာသူတွေ ရှိခဲ့တယ်။ သူတို့ကတော့ အနောက် နိုင်ငံသားတွေ ကင်ပွန်းတပ်ထားတဲ့ အမည်နာမ **ဂျေဇိ** ဆိုတဲ့ အတိုင်း ဘုရားကို ခေါ်ခဲ့ပါတယ်။ မလေးရှားနဲ့ အင်ဒိုနီးရှားမှာ ခရစ် ယာန်ဖြစ်စေ၊ မူဆလင်ဖြစ်စေ၊ ဗုဒ္ဓဘာသာဖြစ်စေ များသောအားဖြင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများသာ ဖြစ်ပါတယ်။ သွေးရင်း သားရင်း ညီ နောင်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

### **ဘာသာပြန်ခွင့်**

တစ်ကယ်တော့ စကားလုံးတိုင်းမှာ ဘာသာပြန်လို့ ရတဲ့ စကားလုံးတွေ ရှိနေပါတယ်။ ဘာသာပြန်ခွင့်လည်း ရှိပါတယ်။ ဥပမာ- Book ဆို ပါတော့- မြန်မာလို ဘာသာပြန်ရင် စာအုပ် အာရိဗီလို ဘာသာပြန်ရင် ပုံနှိပ် ကိတုဘတ် လို့ ဖြစ်မယ်။ ကိတုဘတ်ကို ဘာသာ မပြန်ရဘူး။ ဘာသာပြန်ခွင့် မရှိဘူးလို့ တားမြစ် ပိတ်ပင် ထားနိုင်စရာ မရှိပါဘူး။

ဒါပေမယ့် တစ်ချို့စကားလုံးတွေမှာ ခံစားချက်နဲ့ ဆိုင်တယ်- ဘာသာပြန်ရခက်ပါတယ်။ ဥပမာ- မြန်မာ စကား အားနာတယ့် ဆိုပါတော့ အင်္ဂလိပ်လို ဘာသာပြန်ဘို့ အလွန်ခက်ခဲတာကို တွေ့ရတယ်။ အာရိဗီမှာတော့ ဒြာသံသန်မ့် လို့ခေါ်တယ်။ အနည်းငယ် ထိခိုက်နာ ကျင် သလို ခံစားမိတယ်လို့ အဓိပ္ပါယ်ကို ပေးတယ်။ အင်္ဂလိပ်မှာတော့ Sorry ဝမ်းနည်းပါတယ်။ သို့မဟုတ် ဘန်းစကားမှာ not happy (I'm not happy) လို့ သုံးပါတယ်။ စကားလုံး လေးနက်ပုံခြင်း မတူပါဘူး။

အခု-ကိစ္စက အမည်နာမ ကိစ္စ ဖြစ်ပါတယ်။ အမည်နာမ ဆိုတာ- ဘာသာပြန်ရ ခက်တဲ့ အမည်နာမ ရှိသလို၊ ဘာသာပြန်ရ လွယ်တဲ့ အမည်နာမတွေ ရှိပါတယ်။ တစ်ချို့ကလည်း မွေးစားစကားလုံးတွေကို အမည်နာမ အဖြစ်မှည့်ထားကြပါတယ်။ ဥပမာ- ချယ်ရီ ဆိုတဲ့ အမည် ဆိုရင်၊ ချယ်ရီပန်း-ကို တန်ဖိုးထား မြတ်နိုးလို့ မှည့်ခေါ်တဲ့ အမည်- ဖြစ်သလို အဲ့ဒီ ချယ်ရီပန်း- ဆိုတာ cherry ဆိုတဲ့ အင်္ဂလိပ် စကားက ဆင့်ပွားလာတာ ဖြစ်တယ်။ ဇမ္ဗူစို ဆိုတဲ့ နာမည်မျိုးကျတော့- နိုင်ငံခြားသား တစ်ဦးက မေးလာရင်- ဇမ္ဗူတစ်ခွင်ကို စိုးမိုး မယ့်သူ

လို့ အဓိပ္ပါယ်ကို ကောက်ယူပြီး ဘာသာပြန်ရပြန်ပါတယ်။ ဘာသာပြန်ရတာ သိပ်မခက်လှပါဘူး။ ဒါပေမယ့် အေးဝင်း တို့ မောင် ကြိုင် တို့လို အမည်မျိုးကျတော့ ဘာသာပြန်တာမှာ စာလုံးခွဲပြီး နှစ်ဆင့်လောက် ဘာသာပြန်ပြန်ရတော့တယ်။

ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်ရာ အရှင်-ကို ဘာသာပြန်တာမှာ အဲဒီလောက် မခက်ခဲပါဘူး။ ကိုးကွယ်ရာ အရှင်ကို ဘုရား လို့ ခေါ်တယ်။ အာရ်ဗီလို လားဟ် (၂၂ လားဟ်၊ ၄၂ အီလာဟ်) လို့ ခေါ်ပါတယ်။ အာရပ်တွေဟာ တုန့်လို့ မရတဲ့၊ ရုပ်နာမ်ပမာဆောင်လို့ မရတဲ့ဘုရားကို ၂၂ အလ္လာဟ် လို့ ခေါ်ပြီး- အစ္စလာမ် သာသနာ မတိုင်မှီ ကပဲ အဲဒီ ဝေါဟာရက ရှိနေပေမယ့် သူတို့ ကိုးကွယ်ပသခဲ့ရာ ဘုရားတွေအတွက် အဲဒီ စကားလုံး ၂၂ ကို မသုံးခဲ့ပါဘူး။ လူသားထဲက ပွင့်ပေါ်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်မြတ်တွေကို ကိုးကွယ်ရာ ဘုရား ခေါ်ဆိုခြင်းကို အစ္စလာမ်က လုံးဝ ပိတ်ပင်ထားတယ်။ အဲဒီ ပုဂ္ဂိုလ်မြတ်တွေကို ရုဗူလ် (ဉာဏ်စဉ်ဆောင်)၊ နဗီ (သတင်းဆောင်)များလို့ ခေါ်ဆိုပါတယ်။

ဒီစကားလုံးတွေအတွက် ဘာသာပြန်ခွင့် ရှိနေပါတယ်။ ဘာသာ မပြန်ဘူးဆိုတဲ့ ကြိုးနှိမ်နှစ်နဲ့ အယူသည်း မှုပိုင်ပြုထားခွင့် အစ္စလာမ် မှာ မရှိဘူး။ ဒါပေမယ့်- ဘာသာပြန်ရာမှာ စေတနာကောင်း ရှိဘို့ပဲ ကုန်အံ့က ဆိုပါတယ်။

**အလ္လာဟ်ဆိုတဲ့ အဓိပ္ပါယ် ဖွင့်ဆိုချက်**

အလ္လာဟ် ဆိုတာ ဘာလဲလို့ မေးလာသူတစ်ဦးကို ရှင်းပြတဲ့ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံ့ စူရာဟ် (ဓမ္မခန္ဓာ) ၁၁၂ မှာ **هُوَ اللَّهُ أَحَدٌ** အရှင်သည် စကောဒီ ပရမတ်ဘုရားရှင် ဖြစ်၏။ **اللَّهُ الصَّمَدُ** အစိတ္တယူ ပရမတ်ဘုရားရှင် ဖြစ်၏။ **لَمْ يَلِدْ وَلَمْ يُولَدْ** ကိုယ်ပွား မရှိ၊ ကိုယ်ပွားမဟုတ်ချေ။ **لَمْ يَكُنْ لَهُ كُفُوًا أَحَدٌ** အရှင်နှင့် တစ်ကိုးကွယ်တည်းဟူ၍ တစ်စုံတစ်ယောက်မျှ မရှိချေ။ လို့ ဖွင့်ဆိုထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ကယ်လို့ အဲဒီ အဓိပ္ပါယ်နဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ စကားလုံး အင်္ဂလိပ်မှာ ရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မလေးမှာ ရှိသည် ဖြစ်စေ၊ ထိုင်းမှာ ရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မြန်မာမှာ ရှိသည် ဖြစ်စေ- ဘာသာပြန်လို့ ရပါတယ်။

**လူသားအားလုံး၏ ဘုရားရှင်**

တကယ်လို့ ကိုးကွယ်ရာ ယုံကြည်ရာ ဘုရားရှင်ကို နားမလည်တဲ့ ဘာသာစကားတွေနဲ့ သူ့ဘုရားက မြတ်တယ်။ ဝါဘုရားက ကောင်း တယ်။ ဆိုပြီး အငြင်းပွား ရန်ဖြစ်နေမယ့်အစား- လောကအပေါင်းအတွက် ကိုးကွယ်ရာ ဘုရားမှာ တစ်ဆူတည်းဖြစ်တယ်။ အသိဖြစ်သွား စေဘို့- အယူအဆများသာ ကွဲပြားနေခြင်း ဖြစ်တယ်လို့ မြင်ဘို့၊ ခေတ်ကာလအရ ဦးဆောင် ဉာဏ်စဉ်ဆောင်တွေ ပွင့်ပေါ်ခဲ့တဲ့ နေရာနဲ့ ခေတ် မတူဘူး ဆိုတာလောက်ပဲ သိစေဘို့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ကိုးကွယ်ရာ ဘုရားရှင် အတွက် ဒေသတိုင်းမှာ တူညီရာ ဝေါဟာရနဲ့ ဘာသာ ပြန်နိုင်ရင် ပိုလို့တော် အကျိုးရှိစေမယ်လို့ ကျွန်တော် ဆင်ခြင်မိပါတယ်။ တကယ်လို့ အဲဒီလို စေတနာကောင်းနဲ့ ဘာသာပြန်လိုက်ရင် ဘယ်လိုမှ ပြဿနာတက်လာစရာလည်း မရှိနိုင်ပါဘူး။ အစ္စလာမ် သာသနာက အလ္လာဟ် ကို မူဆလင်များသာ ကိုးကွယ်ယုံကြည်ရမယ် လို့ မှုပိုင်ပြုထားပါဘူး။ ပရမတ်ဘုရားရှင် ဖြစ်တဲ့ အလ္လာဟ်ဟာ ကမ္ဘာစကြာဝဠာ အားလုံးရဲ့ အရှင် ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအထဲမှာ လူသား အလားလုံးလည်း ပါဝင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အလ္လာဟ်ကို **လူသားမျိုးနွယ်အားလုံးရဲ့ ဘုရားရှင်** **الله للناس** လို့ စူရာဟ် (ဓမ္မခန္ဓာ ၁၁၄၃) မှာ အတိ အကျ ဆိုထားပါတယ်။ ကိုးကွယ်ရာ အရှင်ကို အခြားသော အရာများနဲ့ မခိုင်းနှိုင်းမိစေဘို့ပဲ ပြောဆိုထားပါတယ်။ အနောက်နိုင်ငံကို ရောက်နေတဲ့ မူဆလင်တွေဟာ ကိုးကွယ်ယုံကြည်ရာ ဘုရား အလ္လာဟ် ဆိုတာကို အနောက်နိုင်ငံသားတွေ နားလည် အောင် သူတို့စကား **ဂျေဒ်** လို့ ပြန်ဆိုတာ အများကြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်- အနောက်နိုင်ငံသားတွေက ပြဿနာမရှာဘူး။ သဘော ထားကြီးလို့ မဟုတ်ဘူး- မူဆလင်တွေက အလ္လာဟ်ကို ဂျေဒ် လို့ ပြန်ဆိုပေမယ့်- ယေရှုခရစ်ရဲ့ တန်ခိုး၊ ဂုဏ်ထူးကို မစော်ကားဘူး။ အစ္စလာမ်သာသနာက သတ်မှတ်တဲ့ လူသား ပုဂ္ဂိုလ်မြတ်ထဲ တွေထဲက အမြင့်ဆုံး အဆင့်ဖြစ်တဲ့ ရုဗူလ် (ဉာဏ်စဉ်ဆောင်) နဗီ (သတင်း တော်ဆောင်) အဆင့်မှာ အတည်ပြုထားတယ်။ လူမျိုးတိုင်း ဒေသတိုင်း အတွက် ဉာဏ်စဉ်ဆောင်တွေ၊ သတင်းတော်ဆောင်တွေ ပွင့်ပေါ်ခဲ့တယ်လို့ ယုံကြည်လက်ခံတယ်။ အလားတူပဲ- အိန္ဒိယမှာ အလ္လာဟ်ကို အတ္တမန် သို့မဟုတ် ကီရူဂါရ် လို့ ပြောဆိုတယ်။ ပြဿနာမရှိဘူး- အဲဒီလို ခေါ်ဆိုလိုက်လို့ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်တွေ အမြတ်တနိုး ထားတဲ့ ကက်ရီနား၊ ဗီရိန်း (လူသား ဘုရားတွေရဲ့ ဂုဏ် သိက္ခာ ပျက်စီးထိခိုက်ခြင်း မရှိသလို၊ အဲဒီ လူသားပုဂ္ဂိုလ်မြတ်တွေကို ပစ်ပါယ်ရာ လည်း မရောက်ဘူး။ အိန္ဒိယမူဆလင် ဘုရင်တွေ လက်ထက်က အိန္ဒိယမှာ ပွင့်ပေါ်ခဲ့တဲ့ လူသား ပုဂ္ဂိုလ်မြတ်အားလုံးကို ဉာဏ်စဉ်ဆောင်များလို့ တရားဝင် အသိအမှတ်ပြုပေးတယ်။ မူဆလင်များကလည်း အဲဒီ အတိုင်းခံယူတယ်။ ယုံကြည်တယ်။ ကိုယ်တော်ဂေါတမကိုလည်း ဉာဏ်စဉ်ဆောင် ဗုဒ္ဓ ဆိုတဲ့ အမည်နဲ့ အမြင့် မြတ်ဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုပေးတယ်။ ဒီတော့ ဗုဒ္ဓဘာသာကို သက်ဝင်ယုံ ကြည်သူတွေက အောင်သက်သက် ဖြစ်စရာ အကြောင်း မရှိဘူးပေါ့။ အိန္ဒိယ ရာဇဝင်မှာ သက်ဆိုင်ရာ ဘုရားဘွဲ့တွေကို ရင်ကျူးတဲ့ ဥပနိသျှစ် ကျမ်းတွေ ရှိတာမှာ အလ္လာဟ်ဥပနိသျှစ် ကျမ်း ဆိုတာလည်း ရှိခဲ့ပါတယ်။

**ခရစ်ယာန်တွေ ရည်ရွယ်တဲ့ အလ္လာဟ် ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရ**

ဒါဆို အခု မလေးနိုင်ငံမှာ ခရစ်ယာန်တွေက သူတို့ ယုံကြည်တဲ့ ဂျေ့စ် ကို အလ္လာဟ်ရယ်လို့ သုံးလိုက်တာ-၊ မူဆလင်တွေက ဘာဖြစ်လို့ ပြဿနာရှာရသလဲလို့ မေးစရာ ဖြစ်လာပါတယ်။

အဖြေက ခရစ်ယာန်တွေရဲ့ ဘာသာပြန်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ စေတနာကြောင့်ပါ။ ခရစ်ယာန်တွေက- ယေရှုသည် ဂျေ့စ် ဖြစ်တယ်လို့ ယုံကြည်တယ်။ ဂျေ့စ် နဲ့ ယေရှုဟာ နှစ်ကိုယ့်တစ်စိတ်ဖြစ်တယ်။ တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် ဂျေ့စ် ဟာ အလ္လာဟ် မဟုတ်ဘူး လို့ ခရစ်ယာန်ထုကြီး တစ်ခုလုံးက အခိုင်အမာ ယုံကြည်ထားတယ်။ တကယ်လို့- ဂျေ့စ်ကို အလ္လာဟ် ဖြစ်တယ်လို့ စကားတူစွာ ဘာသာပြန်လိုက်ရင် သူတို့ ဆိုလိုတဲ့ အဓိပ္ပါယ်က ယေရှုသည် အလ္လာဟ် ဖြစ်တယ်လို့ ဆိုလိုရာ ရောက်သွားပါတယ်။ ဒီတော့ အလ္လာဟ်နဲ့ တစ်ဝိုက်တည်း ထားစရာ မရှိဘူးလို့ အတိအကျပြောထားတဲ့ ကုရ်အံ ၁၁၂:၄ ကို စော်ကားရာ ရောက်နေပါတယ်။ ဒါကြောင့် အစ္စလာမ် ဘာသာဝင်တွေက ကန့်ကွက်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါဆို ခရစ်ယာန်တွေက အလ္လာဟ်ကို သုံးခွင့် မရှိဘူးလားလို့ မေးစရာ ရှိပါတယ်။ စကားလုံးအနှစ်သာရ တူညီခွဲရင် ခရစ်ယာန်ဖြစ်စေ- အခြား မည်သည့် ဘာသာဝင် ဖြစ်စေ သုံးစွဲခွင့် ရှိတယ်လို့ ဆိုရမှာပါ။

အဲဒီလို အနှစ်သာရ တူစေဘို့- ခရစ်ယာန်တွေ ဘက်က ယေရှုသည် အလ္လာဟ် မဟုတ်ဘူး၊ ဉာဏ်စဉ်ဆောင် တစ်ပါးသာ ဖြစ်တယ်လို့ လက်ခံပေးရမှာပါ။ ဉာဏ်စဉ်ဆောင်ဆိုလို့ အဆင့်နိမ့်သွားတာ မဟုတ်ပါ။ အဲဒါလို လက်ခံပေးဘို့ တောင်းဆိုလို့ အစ္စလာမ်တွေက နိုင်ထက်စီးနင်း ပြုလုပ်တာလည်း မဟုတ်ပါ။ အစ္စလာမ် သာသနာမှာ မိမိဘာသာက အမြတ်ဆုံး ပုဂ္ဂိုလ် ဖြစ်တဲ့ ကိုယ်တော်မူဟုမ္မဒ်ကို တောင် ဉာဏ်စဉ်ဆောင် အဖြစ်ပဲ လက်ခံထားပါတယ်။ မိမိဘာသာက အမြတ်ဆုံးလို့ ယုံကြည်ခံယူတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်နဲ့ ယေရှုကိုဖြစ်စေ- အခြား သော လူသား ဘာသာရေး ခေါင်းဆောင်တစ်ပါးကို ဖြစ်စေ တူညီတဲ့ ဂုဏ်အဆင့်နဲ့ လက်ခံပေးနိုင်တာကကိုယ်က လေးစားထိုက်တဲ့ စိတ် ဓါတ်နဲ့ တန်ဖိုးထားထိုက်တဲ့ သွန်သင်ပေးမှုအဖြစ် ကမ္ဘာက မြင်တတ်ဘို့ လိုပါတယ်။

**တမန်တော်နဲ့ ဉာဏ်စဉ်ဆောင်**

အစ္စလာမ်တွေ ယုံကြည်တဲ့ ကိုယ်တော်မူဟုမ္မဒ်ကိုတောင်- ခရစ်ယာန်များက ခရစ်တော် အဖြစ် လက်မခံဘူး။ အလားတူပဲ အခြား ဘယ် ဘာသာကမှ မိမိတို့ ကိုးကွယ်ယုံကြည်တဲ့ ဘာသာတရားရဲ့ အမြတ်ဆုံး ဂုဏ်ပုဒ်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်အဆင့် စကားလုံးနဲ့ လက်ခံပေးတာ မရှိဘူး။

ခရစ်ယာန်တွေဟာ ကိုယ်တော် မူဟုမ္မဒ်ကို ခရစ်တော်နဲ့ အဆင့်တူကို ထားတော့- Prophet တမန်တော် လို့တောင် လက်ခံမပေးဘူး။ အမှန်တကယ်တော့ Prophet တမန်တော် ဆိုတာ သမ္မာကျမ်းအရ ကြည့်ရင်- ယေရှုလောက် အဆင့်မမြင့်တဲ့ ဘုရားငယ်တွေ အဆင့်ပဲ ရှိနေတယ်။ သမ္မာကျမ်းမှာ အချို့သော ဘုရင်တွေကိုတောင် Prophet တမန်တော်တွေ အဖြစ် လက်ခံယုံကြည်ထားတာ တွေ့ရတယ်။ နောက်ဆုံး ယေရှုရဲ့ တပည့်တွေ ဖြစ်တဲ့ ရှင်ပေါလုတို့- ရှင်ယောဟန်တို့ကိုလည်း Prophet တမန်တော် တွေလို့ လက်ခံထားတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မူဆလင် ဆရာကြီးတွေကလည်း ကုရ်အံကျမ်းပါ ရုရှလ် (ဉာဏ်စဉ်ဆောင်) တွေ၊ နဗီ (သတင်းတော်ဆောင်) တွေကို Prophet အဆင့် တမန်တော်လို့ လွဲမှားစွာ ဘာသာပြန်ထားတာကို မကြာခင်တွေ့ရပါတယ်။

သူတို့ဘက်က ကိုယ်တော်မူဟုမ္မဒ်ကို တမန်တော် လို့တောင် လက်မခံပေးမယ့်- မူဆလင်တွေဘက်က သူတို့ ယုံကြည်တဲ့ ယေရှုကို မူဆလင်တွေရဲ့ အမြင်ဆုံးစကားလုံး ရုရှလ် (ဉာဏ်စဉ်ဆောင်) လို့ လက်ခံပေးထားတာ- စိတ်နှလုံးဖြူစင်သူတိုင်း ဘယ်သူတွေဘက်က ပိုပြီး လိုက်လျောမှု ပေးသလဲ သိနိုင်ပါတယ်။

ဒီဆောင်းပါးရေးရန် ပြင်ဆင်နေချိန်- ဒီမနက်မှာပဲ- အမေရိကန် နိုင်ငံ နယူးယောက်- ယူတီကာမြို့က- ခရစ်ယာန် သာသနာပြု မစ္စတာ မာဘ် (Mere) နဲ့ မလေးနိုင်ငံ အကြောင်း ဆွေးနွေးတော့- သူက အလ္လာဟ် ဟာ ဂျေ့စ် မဟုတ်ဘူး၊ ဂျေ့စ်ကို အလ္လာဟ်လို့ ဘာသာပြန်ရင် ဘယ်ခရစ်ယာန်ကမှ လက်ခံမှာ မဟုတ်ဘူးလို့ စာရေးသူ (ကျွန်ုပ်အား) ပြော ဆိုပါတယ်။- တစ်ဆက်တည်းမှာ ဂျေ့စ်ဟာ ယေရှုဖြစ်တယ်။ ယေရှုဟာ ဂျေ့စ် ဖြစ်တယ် ဆိုတဲ့ သီအိုရီကို ရှင်းပြပါတယ်။ (အလျဉ်း သင့်လျှင်- ထိုသီအိုရီကို နောင်ပိုင်းတွင် တင်ပြပေးပါမယ်။)

**ဒါဆို မလေးခရစ်ယာန်တွေက ဂျေ့စ်ကို ဘာဖြစ်လို့ အလ္လာဟ် ဆိုပြီး ဘာသာပြန်တာလဲ-။**

**ခရစ်ယာန် အယူတစ်စိတ်တစ်ဒေသ**

ခရစ်ယာန်တွေ ရဲဗျူဟာက ပုံမှားရိုက်ဘို့ စကားလုံးတွေကို အသုံးချတယ်လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ခရစ်ယာန်များဟာ ဟိုစဉ်က ယေရှုကို ယေရှုခရစ်တော်လို့ ခေါ်ဆိုခဲ့ပါတယ်။ God ကိုလည်း ထာဝရဘုရားလို့ သီးခြား စကားလုံး တီထွင်ပြီး ရေးသားခဲ့ပါတယ်။ အခုနောက် ပိုင်းမှာ ခရစ်ယာန်တွေရဲ့ အတွေးအခေါ်တွေ ပြောင်းလဲလာပါတယ်။ ဟိုယခင်က ကက်သလစ်နဲ့ အော်သိုဒေါ့ သာရိုခွဲပေမယ့် နောက် ပိုင်းမှာ အယူတွေ အများကြီးပြန့်ထွက်လာပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အတွင်းသဘောမှာ Born Again ပြန်လည်မွေးဖွားခြင်း (ယေရှုသည် လောက၌ အစဉ်ပြန်လည်မွေးဖွားနေ၏) ဆိုတဲ့ သီအိုရီပိုင်ရှင်များနဲ့ Plain Christian or Not Born Again Christian ယေရှုအား ထာဝရ ဘုရားသခင်၏ သားတော် အဖြစ် ရိုးရိုးရှင်းရှင်း လက်ခံထားပြီး- ယေရှုသည် လောက၌ အစဉ်အမြဲထာဝရ ပြန်လည် မွေးဖွားနေ ခြင်းမဟုတ် ဆိုတဲ့ သီအိုရီပိုင်ရှင်များ ရယ်လို့ အဓိကနှစ်မျိုးပဲ ကွဲပြားပါတယ်။

ပြန်လည် မွေးဖွားခြင်းရှိ မရှိ ဆိုတာ ယေရှုသည် လောကကို ပြန်လာမယ် မလာဘူးလို့ ငြင်းနေတာမျိုးလည်း မဟုတ်ပါ။ ပြန်လည်မွေးဖွားခြင်းကို လက်ခံတဲ့ Baptist နဲ့ Pentecostal အုပ်စု နှစ်ခုက လောကမှာရှိတဲ့ အရာရာတိုင်းဟာ ယေရှုရဲ့ အသွေးအသားနဲ့ မွေးဖွား နေခြင်း ဖြစ်တယ်။ ယေရှုဟာ ဘုရားဖြစ်တယ်။ ဘုရားဟာ ယေရှုဖြစ်တယ်။ ယေရှုရဲ့ ဓါတ်သဘောမပါရင် လောကမှာ ဘယ်အရာမှ ဖြစ် တည်မလာဘူးဆိုတဲ့ သီအိုရီပါ။

နောက်တစ်မျိုးက မာမွန် ဆိုတဲ့ အယူ ဖြစ်ပြန်တယ်။- သူတို့က နည်းနည်းကြမ်းတယ်- ဆိုရမလား၊ God မှာ အဖို-အမရှိတယ်။ အဲဒီ အဖိုအမ ကာမပေါင်းစပ်ပြီး သားသမီးတွေ မွေးတယ်။ ဘုရားရဲ့သားတော်ထဲမှာ ယေရှုဆိုတာ တစ်ပါးတည်း မဟုတ်ဘူး။ ယေရှုမှာ နောက် ထပ်ညီအစ်ကို ဖြစ်တဲ့ လူသာရင် ဆိုတဲ့ တစ်ဦးရှိသေးတယ်။ God ဘုရားက သားတော်နှစ်ပါးကို ခေါ်ပြီး- လောက လူသားတွေကို အပြစ်က (အာဒံနဲ့ ဧဝ ကြောင့် ဖြစ်တဲ့ အပြစ်က) လွတ်မြောက်စေဘို့ ဘယ်လို လုပ်ရင် ကောင်းမလဲလို့ တိုင်ပင်တယ်။ အဲဒီအခါ- ယေရှု တင်ပြတဲ့ ပရိုပိုဆယ်က လူသာရင် တင်ပြတဲ့ ပရိုပိုဆယ်ထက် ပိုပြီးကောင်းလို့ God ဘုရားက သဘောကျပြီး ယေရှုအား လောကကို ကယ်တင်ဘို့ လွှတ်လိုက်တာ ဖြစ်တယ်လို့ ဆိုတယ်။

သူတို့ချင်း သဘောထား ကွဲလွဲပေမယ့်- အခြားနိုင်ငံတွေကို သာသနာပြုတဲ့ ချမှတ်တဲ့ မူမှာတော့ ဘုံတူညီမှု ရှိတယ်။

**အခြားနိုင်ငံများသို့ ထိုးဖောက်မှု**

အခြားနိုင်ငံတွေကို ထိုးဖောက်တဲ့ အခါ- ဒေသခံ ဘာသာတရားများရဲ့ စကားလုံးကို ပုံမှားရိုက်ဘို့ ဗျူဟာ ရှိပါတယ်။ သမ္မာကျမ်းစာကို အာရ်ဗီလို ပြန်ဆိုတာမှာ God ကို အလ္လာဟ် လို့ပဲ ရေးထားတယ်။ အဲဒီ အာရ်ဗီဘာသာနဲ့ သမ္မာကျမ်းစာတွေကို အရှေ့အလယ်ပိုင်း အာရ်ဗီစကားပြော နိုင်ငံတွေမှာ ဖြန့်ချိတယ်။ ဒါပေမယ့်- အဲဒီနိုင်ငံတွေမှာ ဖြန့်ချိတဲ့ အာရ်ဗီလို သမ္မာကျမ်းစာမှာ ယေရှုရစ်ကို المخلص အီဆာ အလ်မုလ်ခါလ်လီဆို လို့ပဲရေးတယ်။ အာရ်ဗီစကား အာရ်ဗီဝေါဟာရကို တိတိကျကျ သိနေတော့- ယေရှုကို အလ္လာဟ်လို့ မသုံးရဘူး။ ဒါပေမယ့် အိန္ဒိယ မူဆလင်တွေကြားမှာ ဖြန့်ချိတဲ့ သမ္မာကျမ်းကျတော့ God နေရာမှာလည်း အလ္လာဟ်ကို သုံးတယ်။ ယေရှု နေရာမှာလည်း အလ္လာဟ်ဆိုတဲ့ သဘောပါဝင်အောင်ရေးတော့တယ်။ အိန္ဒိယ ဟိန္ဒူတွေကြားမှာ ဖြန့်ချိတဲ့ သမ္မာကျမ်းစာမှာ God ကို ဟင်ဒီ စကားနဲ့ ကီရှုဂျိရ် ဟိန္ဒူတို့ရဲ့ ဘုရားလို့ ရေးပြီး- ယေရှုကိုလည်း ကီရှုဂျိရ် ဖြစ်အောင် ဖန်တီးတယ်။ ဟိန္ဒူမှာ လူသားက ကီရှုဂျိရ် ဖန်ဆင်းရှင်နဲ့ တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ်ခွင့်ရှိလို့ ပြဿနာမရှိပေမယ့်- ခရစ်ယာန်များက ဟိန္ဒူတွေ လက်ခံထားတဲ့ ဗိဂ္ဂန်းတို့ဟာ ကီရှု ဝါးရ်တွေ ဒီစကြာဝဠာ တစ်ခုလုံးမှာ ကီရှုဂျိရ် ဆိုတာ ယေရှု တစ်ပါးတည်းသာ ရှိတယ်။ ဗိဂ္ဂန်း တို့ဟာ ကီရှုဂျိရ် အတူတူသာ ဖြစ်တယ်။ ယေရှု ဆိုတဲ့ ကီရှုဂျိရ် အစစ် မပွင့်ပေါ်မီ- ကြောင်မရှိ ကြွက်ထသဘောမျိုး ဖြစ်အောင် အိန္ဒိယ တိုင်းရင်းသားတွေ ကြားထဲမှာ ဝါဒဖြန့် စည်းရုံးမှုတွေ ပြုလုပ် တော့တယ်။ အဲဒီလို ဖြစ်လာတော့ ရိုးရိုးသားသားနဲ့ ကိုယ့်ဘာသာမှာ ကိုယ်ယုံကြည်နေတဲ့ ဟိန္ဒူတွေက မခံမရပ်နိုင် ဖြစ်လာပါတော့တယ်။ အစိုးရတော့ ဖုံးထား ဖိထားပေါ့။

မြန်မာနိုင်ငံမှာလည်း မြန်မာပြည်ပရောက် ခရစ်ယာန်တွေက ဗုဒ္ဓဘာသာ အစဉ်အလာ ယုံကြည်တဲ့ ဂေါတမ မြတ်စွာဘုရားဆိုတဲ့ စကား လုံးနေရာမှာ ယေရှုမြတ်စွာဘုရားလို့ တရားဝင် သုံးစွဲ ပြောဆိုလာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ သူတို့ ယုံကြည်သော ယေရှုကို သူတို့က မြတ်စွာဘုရားလို့ ခေါ်တာ ပြဿနာမရှိနိုင်လောက်ပေမယ့်- ကိုယ်တော်ဂေါတမ နေရာမှာ ပုံမှားရိုက်တဲ့ သဘော ဖြစ်နေရင်တော့- အကောင်းဘက်ကို ဖြစ်မလာနိုင်ဘူး။ ခရစ်ယာန်တွေက ကိုယ်တော် ဂေါတမကို နှလုံးသားထဲက ယေရှုအဆင့်မျိုး အမှန်တကယ် လက် ခံပြီး- ယေရှုကိုလည်း ယေရှုမြတ်စွာဘုရားလို့ နှလုံးလှိုက်လှိုက် ခေါ်ဆို- တသရင် အပြစ်မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ ဒါမှ မဟုတ် ကိုယ်တော် ဂေါတမ ကို မြန်မာ လူမျိုးတွေရဲ့ နှလုံးသားထဲက ထုတ်ပယ်ပစ်ပြီး ကိုယ်တော်ဂေါတမရဲ့ နေရာမှာ ယေရှုကို အစားသွင်းဘို့ ရည်ရွယ်ရင်တော့ အဲဒီ ရည်ရွယ်သူတွေဟာ- အကျိုးဆက် ကောင်းလာမှာ မဖြစ်နိုင်ဘူး။

အခုလည်း မလေးရှားနိုင်ငံမှာ အစ္စလာမ်တွေ အကြား ပုံမှားရိုက်ဘို့ အတွက် အလ္လာဟ် ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရကို သုံးစွဲလာတယ် ဆိုရင်တော့ မကောင်းတဲ့ဘက်ကို ဦးတည်သွားနိုင်ပါတယ်။ အစ္စလာမ် သာသနာဝင်တွေရဲ့ နှလုံးသားထဲ အလ္လာဟ်ကို ဆွဲထုတ်ပစ်ပြီး- အဲဒီနေရာမှာ လူသားဉာဏ်စဉ်ဆောင် ဖြစ်တဲ့ ယေရှုကို အစားထည့်မယ်။ ကိုယ်တော် မုဟမ္မဒ်ကို အသိအမှတ်မပြု ပစ်ပယ်မယ်ဆိုတဲ့ သဘောထား ရှိခွဲရင်- ခရစ်ယာန်သာသနာဟာ ရှင်သန်စရာ အကြောင်း လာနိုင်မှာ မဟုတ်ဘူး။

**ယေရှုပြောတဲ့ အလ္လာဟ်**

ဘာကြောင့်လဲ ဆိုတော့- ခရစ်ယာန်တွေက အလ္လာဟ် နဲ့ ယေရှုကို တစ်ဂိုဏ်းတည်းထား ပေါင်းစပ်ဘို့ ကြိုးစားပေမယ့်- ယေရှုကိုယ်တိုင်က- အလ္လာဟ်ကို တသ ကိုးကွယ်ခဲ့တယ်ဆိုတာ သမ္မာကျမ်းစာမှာ ဒီနေ့ထိ ဖျောက်လို့ မရသေးလို့ပါ။

ဒီအတွက်လည်း အထောက်အထား ပေးစရာ ရှိနေတယ်။

ယေရှုကို ကားစင်တင် ကွပ်မျက်ခါနီးမှာ ယေရှုက **ဧလိ၊ ဧလိ၊ လာမာ ရှာ ဗခသာနီ** လို့ အော်ကြွေးတမ်းတခဲ့တယ်လို့ ရှင်မသေ ၂၇:၄၆ မှာ ဖော်ပြထားဆဲပါ။ ဧလိ ဆိုတဲ့ စကားလုံးဟာ God ဂေါ်ဒ် ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရက အသံယိုင်- အသံကွဲ ပြောင်းလဲလာတာ မဟုတ်ပါဘူး။ ယေရှုခေတ်ကာလက အာရပ်ဂျူးတွေရဲ့ လေသံ ဖြစ်ပါတယ်။ အာရပ်ဂျူးနဲ့ အာရပ်များဟာ အသံထွက်မှာ ရခိုင်နဲ့ ဗမာလောက်ပဲ ကွဲပါ တယ်။ တနည်းအားဖြင့် သံကွဲ အာရပ်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။ အာရိဗီစကား အသံထွက် **အလ္လာဟ်၊ အလ္လာဟ် လီမာ-ဗခတ်နီ** နဲ့ အသံအနည်း ငယ်ကွဲနေတာပါ။ ဆိုလိုတာက အလ္လာဟ်၊ အလ္လာဟ်- **လီမာ** (လာမာ) အဘယ်ကြောင့် မဖြစ်ရသနည်း၊ **ဗခတ်နီ** -တပည့်၏ ကံကောင်း ခြင်းကို၊ ကယ်တင်ခံခြင်းကို (အို ဘုရားရှင်- အိုဘုရားရှင် တည့်တော်အတွက် အဘယ်ကြောင့် ကံမကောင်းရလေသနည်း၊ (စွန့်ပစ်ထား သနည်း-) လို့ဖြစ်ပါတယ်။

တကယ်တော့ ခရစ်ယာန်များဟာ ယေရှု ဆောင်ကြဉ်းလာတဲ့ ဩဝါဒကို အမှန်တကယ် ယုံကြည်ပြီး- ယေရှုပြောတဲ့- တမ်းတတဲ့ **အလ္လာဟ်** ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရကို နှလုံးလို့က်လို့ ယုံကြည်ပြီး- သုံးနှုန်းပြောဆို ဘာသာပြန်ခဲ့ရင်- အဆိုးတရားတွေ ဖြစ်လာနိုင်ဘို့ မရှိပါဘူး။

ဘုရားဆိုတာ လုနေဘို့ မဟုတ်ဘူး။ ဖြူဖြူစင်စင် ကိုးကွယ်ဘို့ ယုံကြည်ဘို့- ဘာသာတရားကို အသန့်ရှင်းဆုံး စေတနာ နဲ့ တင်ပြဘို့သာ လိုတယ်လို့ ကျွန်တော် ဆင်ခြင်မိပါတယ်။

ဓမ္မမိတ်ဆွေများကို လေးစားစွာဖြင့်

ဌေးလွင်ဦး islammyanmar.com